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Всеки ден с по-
добрия вестник!

Валежите ще отслабнат, в 
Източна България и крайните 
южни райони до около обяд, 
а до вечерта почти в цялата 
страна ще спрат. Ще духа 
умерен и силен вятър от се-
вер-североизток и ще има ус-
ловия за виелици и навявания. 
Застудяването ще продължи и 
дневните температури, в пове-
чето райони ще са с обратен 
или почти без дневен ход, към 
14 часа ще са предимно между 
минус 5  и 0, в София - около 
минус 3°.

ВРЕМЕТО

albena.bg

ПРЕЗ 2024 Г. 
РАБОТИМ 134 ДНИ 
ЗА ДЪРЖАВАТА

НА БОГОЯВЛЕНИЕ СПАЗИХА 
ТРАДИЦИЯТА ЗА ВАДЕНЕ 
НА КРЪСТА ОТ МОРЕТО
В АЛБЕНА, БАЛЧИК,
КАВАРНА И ШАБЛА

ВЕСТНИК "НОВА 
ДОБРУДЖАНСКА ТРИБУНА“ 
И ПИСАТЕЛЯТ-РОДОЛЮБЕЦ 
ГЕОРГИ БАЛАБАНОВ 
ОРГАНИЗИРАТ ЛИТЕРАТУРЕН 
КОНКУРС ЗА ДЕЦА И 
МЛАДЕЖИ "ДОБРУДЖА - 
МОЯ ОБИЧ, МОЯ СЪДБА"

ПЕТИМА МЛАДЕЖИ
ОТ ДОБРИЧ ЩЕ УЧАСТВАТ 
В ТРАДИЦИОННИЯ 
МАЙСТОРСКИ
КЛАС НА ЦЕРН

На стр. 3

На стр. 3

На стр. 3

На стр. 3

ДИМИТРИНА ГЕРМАНОВА БЛАГОДАРИ ЗА 
ПОДКРЕПАТА НА ОБЛАСТНИЯ УПРАВИТЕЛ

Написано на 28 декември за “КВАДРАТ5”, но умишлено несподелено. 

С букет пролетни цветя талантливата Димитрина 
Германова изказа благодарност на областния 
управител Йорданка Костадинова за подкрепата по 
време на участието й в популярния телевизионен 
формат „Гласът на България“, приключил в навече-
рието на коледно-новогодишните празници. Младата 
дама сподели, че е признателна за жеста на област-
ния управител, с който призова да бъде подкрепена в 
предаването.

Йорданка Костадинова от своя страна благодари на 
Димитрина, като заяви, че за нея Дими е победител и й 
пожела да е здрава, да покорява още по-големи сцени 
и да сбъдне най-съкровените си мечти.

Йорданка Костадинова поздрави 
младата изпълнителка за предста-
вянето й и пожела да сбъдне най-
съкровените си мечти
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СПАСИХА ПАРАПЛАНЕРИСТ, ПАДНАЛ 
МЕЖДУ БАЛЧИК И КАВАРНА

„Мерцедес“, след което му 
нанасят побой и отнемат от 
владението му пари и мобилен 
телефон. От проведените 
ОИМ и ПСД са установени 
извършителите на деянието. С 
полицейска мярка за срок от 
24 часа са задържани двама 
мъже на 33 години и 23 години, 
известни на МВР. Материалите 
по случая са докладвани в 
прокуратурата. Работата по 
случая продължава.             НДТ

и е извършил кражба на 
акумулаторна батерия. 

От проведените ОИМ и 
ПСД са установени двамата 
извършители на деянието, 
мъж на 19 години и 17-годишен 
младеж. Откраднатата вещ 
е установена и иззета по 
надлежния ред. Работата по 
случая продължава.       НДТ

112 НОВИНИ
На 7 януари, около 17:05 часа, в района на с. Паскалево е спрян 

за проверка лек автомобил „Ауди“, управляван от 65-годишен 
мъж. При последвалата проверка за употреба на алкохол с 
техническо средство, цифровата индикация отчита наличието на 
1,32 промила. Водачът е задържан за срок от 24 часа. 

На 7 януари, около 14:10 часа, в град Добрич е спрян за 
проверка лек автомобил „Опел“, управляван от 34-годишен 
мъж. При извършената проверка за употреба на наркотични и 
упойващи вещества, тестът отчита положителен резултат за 
метаамфетамин. Задържан е за срок от 24 часа. 

На 6 януари, около 15:00 часа, в град Добрич е извършена 
проверка на 31-годишен мъж. В хода на проверката е установена 
ръчно свита цигара със суха тревна маса, реагираща на канабис. 
Задържан е за срок от 24 часа. 

На 6 януари, около 13.30 часа, в град Добрич е извършена 
проверка на 41-годишен мъж, у когото е открит найлонов плик с 
канабис. Задържан е за срок от 24 часа. 

На 5 януари, около 14:15 часа, в град Добрич е извършена 
проверка на 33-годишен мъж. В хода на проверката е установено 
кафяво вещество, реагиращо на хероин. Задържан е за срок от 
24 часа. 

На 5 януари, около 18:10 часа, в град Добрич е извършена 
проверка на 30-годишна жена. В хода на проверката са 
установени суха тревна маса, реагираща на канабис и кристално 
вещество, реагиращо на амфетамин. Задържана е за срок от 24 
часа. 

На 5 януари, около 17:10 часа, в град Добрич е извършена 
проверка на 39-годишен мъж. В хода на проверката са установено 
пет броя пакетчета с кафяво вещество, реагиращо на хероин. 
Задържан е срок от 24 часа.                                                    НДТ

На 5 януари, около 14:20 часа, 
в с. Крушари е спрян за про-
верка лек автомобил „Сеат“, 
управляван от неправоспособен 
35-годишен мъж. При последва-
лата проверка за употреба на 
алкохол с техническо средство, 
цифровата индикация отчита 
наличието на 1,21 промила. При 
извършената проверка за упо-
треба на наркотични и упойващи 
вещества, тестът отчита поло-
жителен резултат за метаам-
фетамин. Водачът е задържан 
за срок от 24 часа. По случая е 
образувано бързо полицейско 
производство.                       НДТ

53 пожара са регистрирани 
на територията на СИДП през  
2023 година, като са засегна-
ти 2585 декара с гори. Само 
един от пожарите е върхов, 
като при него са изгорели 9 
декара гора в ДГС-Добрич. 
От огъня са пострадали 183 
декара иглолистна гора, 2354 
декара широколистна и 48 
декара треви и мъртва горска 
постилка. През миналата го-
дина най-много са пожарите 
в ДГС-Варна – 21 и ДГС-Гене-
рал Тошево – 8. 

Четири от пожарите са 
умишлени, 40 са поради чо-
вешка небрежност, а при ос-
таналите извършителите не 
са установени. Най-честите 
запалвания в горски територии 
са заради изхвърлени цигари 
от преминаващи автомобили 
и палене на стърнища и сухи 
треви през лятото и в началото 
на есента. През този период са 
регистрирани и най-много на 
брой пожари в СИДП: 7 през 
юли, 18 през август, 9 през 
септември и 10 през октомври. 

През 2022 година на тери-
торията на СИДП са реги-
стрирани 70 пожара, като се 
отчита намаляването им през 
годините. Най-много са били 
през 2012г – 129.

В гасенето на огъня през 
миналата година са участвали 
266 горски, 332 пожарникари 
и 62 доброволци.  Ръковод-

ството на СИДП благодари 
на всички огнеборци, които 
първи се включват в потуша-
ването на огъня и опазването 
на зеленото богатство на Бъл-
гария, както и на служителите 
на стопанствата, които дават 
денонощни дежурства, за да 
пресекат нерегламентираните 
дейности в горите. 

Варненски парапланеристи 
посрещнаха новата година 
със спасителна акция, пре-
даде БНТ.

Колегата им Валери Кита-
нов паднал с парапланер на 
каменист бряг между Балчик 
и Каварна на първи януари 
и е бедствал две денонощия 
преди да бъде открит.

Мъжът е загубил контрол във 
въздуха заради лошото вре-
ме. Открили го в хипотермия, 

силно дехидратиран и със счу-
пени крака, но вече е в добро 
състояние. Спасителната опе-
рация започва около полунощ 
на 2 януари.„Един от парапла-
неристите беше пуснал пост, 
в който се издирва Валери Ки-
танов. След това се свързах с 
двама от тях – Митака и Слави 
и оттам-нататък започна доста 
сериозна организация», каза 
Георги Тодоров.

Става ясно, че параплане-

ристът е избрал неподходящо 
място за летене, кацнал е 
аварийно и с голяма скорост 
заради силния вятър. Валери 
Китанов преценява, че не 
може да се качи обратно и 
тръгва към колата си по бре-
га. Изминава към 400 метра 
със счупени крака и стига до 
място, където може да бъде 
видян по-лесно.

Пострадалият параплане-
рист е в добро състояние.

В края на миналата година 
група депутати внесоха зако-
нопроект за разполагането 
на вятърни електроцентрали 
в Черно море в района на Ша-
бла. Това, според вносители-

те, ще донесе огромни ползи 
на добричкия регион чрез 
разкриването на работни мес-
та и осигуряването на инвес-
тиции в инфраструктурата на 
сушата. По думите на Ивайло 
Мирчев от ПП-ДБ в морето 
около Шабла за няколко го-
дини могат да се изградят 
поне 6 гигавата мощности, 
с което би се гарантирало 
енергийната независимост 
на страната ни. Той дава за 
пример и съседна Румъния, 
където подобни ВЕИ съоръ-
жения вече са изградени в 
морето, съобщи БНР.

Тази идея обаче среща 
отпор от страна на рибар-
ската общност. Според тях 
вятърните електроцентрали 
ще повлияят негативно на 
миграцията на рибите, ще 
нанесе поражения и върху 
туризма в региона. Законо-
проектът за изграждането 
на вятърни електроцентрали 
вносителите очакват да бъде 
гласуван в Народното събра-
ние още през този месец. 
Ако той обаче не изпълнява 
конкретни критерии, рибар-
ската общност в Крайморска 
Добруджа е готова да излезе 
на протести, посочи Виктор 
Лучиянов от Балчик. Според 
него такива вятърни съоръ-
жения в морето ще оставят 
в историята редица видове 
риби по нашето крайбрежие. 
„Ако това бъде гласувано и 
недай си Боже бъде реали-
зирано, това ще е поредно-
то предателство на нашите 
управляващи към хората на 
Крайморска Добруджа, съ-
ответно и на цялото крайбре-
жие“, смята той. Лучиянов е 
категоричен, че рибарската 
общност не е против изграж-
дането на ветрогенератори 

в морето, но те не трябва да 
бъдат разположени в шелфо-
вата зона. В законопроекта е 
записано, че съоръженията 
ще бъдат поставяни на раз-
стояние между 20 и 50 км от 

брега. Според Виктор Лучия-
нов обаче, предвид специфи-
ката на морето в шабленския 

и каварненския регион това 
не е достатъчно. Във внесе-
ния законопроект депутатите 
дават пример и с вече изгра-
дените ветрогенератори в 
морето в съседна Румъния. 
Според Лучиянов не може да 
се направи сравнение как ще 
се отразят подобни съоръже-
ния по българското крайбре-
жие, тъй като има специфич-
ни разлики в морето. За да 
изразят още по-категорично 
мнението си, рибарите са 
готови и на масови протести. 
„Рибарите никога не са били 
врагове на природата, те 
винаги са живели в хармония 
с природата. Явно има едни 
други хора, които са решили, 
че в момента ще реализи-
рат своите бизнес проекти 
за сметка отново на край-
морските общности. Бъдете 
сигурни, че това ще бъде 
свързано с много сериозни 
протести“ - каза Лучиянов.

Източник: fakti.bg

Първо произшествие ре-
гистрира за годината Ра-
йонната служба „Пожарна 
безопасност и защита на 
населението“ в Балчик.

След подаден сигнал за 
горяща вила в местност Ку-
лака край Балчик, два екипа 
на пожарната са гасили пла-
мъците, възникнали в гараж 
към двуетажната постройка, 
вследствие на забравен газов 
котлон. Огънят се е разпрос-
транил след взрив на газови 
бутилки.

Няма пострадали, съобщи 
началникът на службата Сте-
лиян Стойчев, но материални-
те щети са сериозни – унищо-
жена покривна конструкция 
- около 100 кв.м, гараж, две 
стаи на тавански етаж и на-
воднен първи етаж в резултат 
на гасенето, предаде БНР.

РИБАРИ ГОТОВИ НА ПРОТЕСТ, НЕ ИСКАТ 
ВЯТЪРНИ ЕЛЕКТРОЦЕНТРАЛИ В МОРЕТО

53 ГОРСКИ ПОЖАРА ПРЕЗ 
ИЗМИНАЛАТА ГОДИНА

Според тях това ще повлияят негативно на миграцията 
на рибите

НЕЗАГАСЕН ГАЗОВ КОТЛОН Е ПРЕДИЗВИКАЛ 
ПОЖАР ВЪВ ВИЛА КРАЙ БАЛЧИК

На 7 януари, около 12:30 
часа, е получено съобщение 
за извършена кражба на 
територията на град Тервел. 
Установено е, че за времето 
от 10:30 часа до 12:30 часа, 
неизвестен извършител е 
проникнал в незаключен 
автомобил,  паркиран на 
територията на град Тервел 

МЛАДЕЖИ ОТКРАДНАХА АКУМУЛАТОРНА 
БАТЕРИЯ ОТ АВТОМОБИЛ

ДВАМА ПРЕБИХА И ОГРАБИХА 18-ГОДИШЕН
Двама мъже - на 33 и на 

23 години, са задържани 
заради нападение и грабеж 
на 18-годишен, съобщава ОД 
на МВР Добрич. На 4 януари, 
около 00:40 часа,  по ЕЕН 
112 е получено съобщение 
за пострадал 18-годишен 
младеж. В хода на работа е 
установено, че на 3 януари, 
около 22:40 часа, двама мъже, 
чрез използване на сила качват 
18-годишния в лек автомобил 

ЗАДЪРЖАХА 
НЕПРАВОСПОСОБЕН, 
ПИЯН И ДРОГИРАН 
ШОФЬОР

52 проекта на стойност 108 
228 300 лв. са одобрените ка-
питалови разходи по инвести-
ционната програма за общински 
проекти за област Добрич, става 
ясно от Закона за държавния 
бюджет на Република България 
за 2024-a, публикуван в пред-
последния ден на миналата 

година. Сред тях са ремонти и 
рехабилитации на улици, пътища 
и водопроводна мрежа, ремонти 
и изграждане на детски градини 
и детски площадки.

Балчик ще получи 8.5 млн.лв. 
В общината е заложена рехаби-
литация на общински път DOB 
1047 с дължина 9 130.00 м.л. на 
стойност 6, 994 млн.лв., както 
и рехабилитация на част от во-
допроводната мрежа в Кранево 
- ул. „Приморска“ и ул. „Дунав“ 
за 1, 511 млн. лв.

Рехабилитацията на общин-
ския път се отнася за проект 
на два етапа - основен ремонт 
на пътя между село Сенокос и 
Държавна психиатрична бол-

ница - Карвуна и основен ре-
монт на трасето от Карвуна до 
село Храброво. Освен че ще 
се подобри пътят до лечебното 
заведение, който е в критично 
състояние, този проект е част 
от друг, с който се цели да се 
свърже община Генерал Тоше-
во с Батовската долина и така 
да се спести обикалянето през 
Балчик и Каварна.

 За цялостната му реализация 
ще се търсят пари по Програ-
мата за развитие на селските 
райони или други финансиращи 
органи, като за целта е проек-
тиран за ремонт и пътят село 
Дропла - Генерал Тошево.

БНР

И ТРИТЕ ПРОЕКТА НА ОБЩИНА БАЛЧИК СА ОДОБРЕНИ 
ПО ИНВЕСТИЦИОННАТА ПРОГРАМА НА ПРАВИТЕЛСТВОТО
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ПРЕЗ 2024 Г. РАБОТИМ 
134 ДНИ ЗА ДЪРЖАВАТА

Общо 134 дни ще работим за 
държавата през 2024 г. След две 
години, в които държавният бю-
джет не беше гласуван навреме 
и се удължаваше действието на 
стария, сега се връщаме към 

нормалния ритъм и влизаме в 
новата година с приета рамка 
на държавните финанси. Това 
показва анализ на Института за 
пазарна икономика.

Бюджетът за 2024 г. зала-
га консолидирани приходи в 
размер на 75,2 млрд. лв. Прие-
майки, че за ден изработваме 
малко над 562 млн. лева – из-
числено на база прогнозния 
размер на БВП от 206 млрд. лв. 
през 2024 г., то са нужни 134 
дни за да попълним държавна-
та хазна. Според календара, 
отчитайки че годината е висо-
косна, своеобразният Ден на 

Така ще внесем над 75 млрд. лв. в хазната през 2024 г., сочат изчисления на 
иковомисти

данъчна свобода ще настъпи 
на 13 май 2024 г.

Тази дата стъпва на консо-
лидираните приходи в хазна-
та, но следва да отчитаме и 
големия бюджетен дефицит 

в последните години, напом-
нят икономистите. През 2024 
г. консолидираните държав-
ни разходи са предвидени 
в размер на 81,4 млрд. лв., 
което означава, че дефици-
тът в държавните финанси се 
очаква да достигне 6,2 млрд. 
лв. Тази сума се равнява на 
11 допълнителни дни, в които 
икономиката трябва да работи 
само за бюджета, ако искаме 
да няма дефицит и да покрием 
всички разходи без да теглим 
нов дълг. В средносрочната 
бюджетна прогноза е заложен 
дефицит в размер на 6-7 млрд. 

лв. и през 2025 и 2026 г., така 
че темата за устойчивостта 
на бюджета, размера на дър-
жавния дълг и лихвите по него 
ще бъде особено актуална в 
следващите години.

Интересно е да се просле-
дят всички канали, по които 
се финансират въпросните 
81,4 млрд. лв. консолидирани 
разходи. Косвените данъци 
носят 25,4 млрд. лв., в т.ч. 
18,5 млрд. лв. от ДДС, близо 
6,5 млрд. лв. от акцизи и под 
400 млн. лв. от мита. Над 31% 
от общата бюджетна рамка 
се финансират от облагане 
на потреблението. Преките 
данъци носят 12,9 млрд. лв., в 
т.ч. 7 млрд. лв. от облагането 
на доходите на физическите 
лица и 5,9 млрд. лв. от кор-
поративните данъци. Това са 
общо около 16% от общата 
бюджетна рамка. Приходите 
от социално и здравно оси-
гуряване достигат 17,7 млрд. 
лв., в т.ч. 12,8 млрд. лв. вноски 
за общественото осигуряване 
(пенсии, общо заболяване и 
майчинство, безработица и 
т.н.) и 4,9 млрд. лв. вноски за 
здравно осигуряване. Общо 
осигуровките финансират 22% 
от общата бюджетна рамка, 
пресмятат от ИПИ.

Според тях описаните до-
тук приходи покриват над 2/3 
от бюджетната рамка. Други 
значими приходоизточници са 
имуществените данъци – близо 
1,6 млрд. лв. приходи, и различ-
ните неданъчни приходи, в т.ч. 

3,5 млрд. лв. приходи от такси, 
1,8 млрд. лв. приходи и доходи 
от собственост и 2,5 млрд. 
лв. от продажбата на активи. 
Общо неданъчните приходи 
финансират около 12% от бю-
джетната рамка. Към тях мо-
жем да прибавим и очакваните 
660 млн. лв. вноска от БНБ. 
Важна роля в бюджета играят 
помощите, като средствата от 
ЕС се очаква да достигнат над 
7 млрд. лв. Това са средства, 
които в голяма си част фи-
нансират капиталови разходи 
в бюджета, тоест подкрепят 
публичните инвестиции. Близо 
9% от общата бюджетна рамка 
се финансира от ЕС.

Въпреки че през 2024 г. 
ставаме свидетели да нор-
мализиране на бюджетната 
процедура – имаме приет бю-
джет и правила за ключови бю-
джетни показатели (например 
формулата за определяне на 
минималната заплата), фи-
скалната политика ще про-
дължи да бъде сред водещи-
те предизвикателства пред 
правителството. Време е да 
се постави фокус върху поли-
тиката по разходите, която да 
се ориентира към постигането 
на резултати и да овладее 
автоматичното нарастване на 
разходната част без реално 
да се постига напредък в клю-
чови публични сфери. Другият 
фокус безспорно трябва да е 
устойчивостта на бюджета и 
свиването на дефицита, кате-
горични са от ИПИ. 

Отсечката между селата Ца-
ричино – Кремена е в ужасно 
състояние. Ако тази зима учас-
тъкът от третокласния републи-
кански път Балчик – Генерал 
Тошево не бъде почистен от 
клони, напролет положението 
ще бъде трагично и ще бъдат 
създадени сериозни предпос-
тавки за катастрофи. Това сиг-
нализира кметът на съседното 
село Дропла Денчо Попов.

„Всички, които пътуваме по 
отсечката Царичино – Кремена, 
виждаме в какво състояние е 
пътят и клоните, които излизат 
на пътя и застрашават разми-
наването, особено с камиони 
и тежки машини. Бях принуден 
да нарежа клоните на три от 
дърветата, които бяха върху 
част от платното. Видях счупе-
ни огледала и парчета от бро-
ня!“, сигнализира в социалната 
мрежа със снимки кметът на 
балчишкото село с апел Аген-
ция «Пътна инфраструктура» 
да отдели ресурс за почиства-
не на пътя, който е натоварен 
постоянно и особено много по 
празниците, когато потокът от 
Румъния е голям.

Д. Попов е получил отговор 
от районната служба, че в мо-
мента нямат сключени договори 
с фирма, която да извърши 
тази дейност. Възнамерява да 
уведоми областния управител, 
а ако се налага, ще занимава 
институции и по-нагоре, защото 
по думите му почистването на 
пътя не търпи отлагане, съобщи 
кореспондентът на Радио Варна 
Албена Иванова.

Сигнал до Областно пътно уп-
равление – Добрич е подаден и 
от Общинското звено за сигур-
ност, след като друг гражданин 
алармира за проблемния учас-

тък. «Неколкократно получава-
ме сигнали, че на третокласен 
път от РПМ, в участъка между 
Царичино и Кремена, МПС се 
движат буквално в тунел от про-
расли клони на дървета. Карат 
по средата на пътното платно, 
което е предпоставка за ПТП. 
Клоните повреждат боята на 
автомобилите» - настояват от 
звеното в спешен порядък да 
бъдат взети мерки за премахва-
не на прораслите клони.

Изпратено е запитване до 
АПИ дали се планират такива 
мерки и кога.

Пет проекта на обща стой-
ност малко над 14.5 млн. лв. 
са одобрени за изпълнение 
в Община Добричка през 

тази година. Това стана ясно, 
след като бе публикуван За-
конът за държавния бюджет 
на Република България за 
2024 година. Средствата са 
отпуснати по  инвестицион-
ната програма за общински 
проекти.

Най-много капиталови раз-
ходи – 4 268 000 лв. са пред-
видени  за реконструкция 
на водопроводната мрежа 
в с.Плачидол и за компро-
метирани участъци на водо-
проводната мрежа в селата 
Стефаново и Бранище.

3 862 000 лв. ще бъдат 
отпуснати за реконструкция 
на стадиона в с.Дончево. 
Предвижда се изместване на 
игралното поле, за да се от-
вори пространство за бъдещо 
изграждането на лекоатлети-
ческа писта там. Ще бъдат 
построени две трибуни за 
посетители с общ капацитет 
500  места, нова сграда със 
съблекални и санитарни поме-
щения, фитнес-зала, треньор-
ски помещения и лекарски 

кабинет.
Одобрен за финансиране е 

и основен ремонт на път DOB 
1104в участъка от с. Котленци 

до с.Поп Григорово на стой-
ност 3 087 000 лв.

За 2 900 000 лв. ще бъдат 
рехабилитирани 4 800 м от  
общински път DOB 2100 в 
отсечките Карапелит-Гешано-
во-Кочмар, Карапелит-Медово-
Бенковски и DOB 1199 Жеглар-
ци-Бенковски-Владимирово.

Правителството отпуска 
433 000 лв. за преустройство 
на част от сградата на детска 
градина „Здравец“ в с.Стожер 
в социална инфраструкту-
ра.   Общинското ръководство 
предвижда изграждането на 
кухня на Домашен социален 
патронаж.

Одобрените от държавата 
проекти, които ще получат 
национално финансиране, са 
част от приоритетите, зале-
гнали в Програмата за упра-
вление на кметския екип за 
мандат 2023-2027 г. С тяхното 
реализиране се очаква да 
бъде подобрен цялостният об-
лик на базовата инфраструк-
тура в една от най- големите 
общини в България.

8 януари – 19 януари, Ре-
гионална библиотека „Дора 
Габе“, Централно фоайе. 
„Феноменът на българското 
хорово изкуство“ – фотодо-
кументална изложба по повод 
100 години от рождението на 
Захари Медникаров, хоров 
диригент, почетен гражданин 
на град Добрич /1924-2007/. 
Организатор: РБ „Дора Габе“.

9 януари, 11.00 ч., 12.30 ч., 
Огледална зала „Нели Божко-
ва“. Образователни концерти 
на Български камерен оркес-
тър – Добрич. Диригент Арто 
Чифчиян. Организатори: Бъл-
гарски камерен оркестър – 
Добрич, Община град Добрич.

9 януари, 13.30 ч., Регионал-
на библиотека „Дора Габе“, 
Краезнание. Библиобеседа с 
потребители на Дневен цен-
тър за пълнолетни лица с 
увреждания при Център за 
психично здраве „Д-р Петър 
Станчев“ с четене на „Бълга-
рия за начинаещи“ от Весели-

на Седларска. Организатори: 
РБ „Дора Габе“, ДЦПЛУ при 
ЦПЗ „Д-р Петър Станчев“.

9 януари, 17.00 ч., Дом-
паметник „Йордан Йовков“. 
Изложба на Арт академия 
„Аrt Hero“ с преподавател 
Радослав Рудачев. Организа-
тори: Арт академия „Аrt Hero“, 
РИМ – Добрич.

10 януари, 19.00 ч., Младеж-
ки център – Добрич. Спекта-
къл „Преспанските камбани“ 
на Театрално-музикален цен-
тър – Разград. Постановка 
Бойко Илиев. Участват: Анна 
Петрова-Жекова, Иван Г. Ива-
нов, Мариела Топалова, Ни-
колай Сяров, Петьо Горанов, 
Ралица Нейкова, Стефан Ма-
раджиев, Яцек Янков.

Вход с билети: тел. 0899 
560 602. Организатор: ЧИА

 Продължават:
Музей в Градски парк „Све-

ти Георги“. Изложба „С чер-
вените ботушки потропва 
Дядо Мраз… Новогодишни 

картички от социалистиче-
ска България“ на Регионален 
исторически музей – Добрич. 
Организатор: РИМ – Добрич.

Художествена галерия – 
Добрич. Годишна изложба на 
Дружеството на Добричките 
художници. Организатор: Ху-
дожествена галерия – Добрич.

Областна администрация 
Добрич. Коледна изложба 
рисунки на Клуб „Цветно“ при 
Младежки център – Добрич с 
ръководител Олга Иванова. 
Организатор: Младежки цен-
тър – Добрич.

Окръжен съд – Добрич. 
Коледна изложба рисунки от 
фонда на Младежки център 
– Добрич. Организатор: Мла-
дежки център – Добрич. 

Младежки център – До-
брич. Коледна изложба „Моят 
празник“ на Ателие „Стела и 
Дара“ при Младежки център - 
Добрич с ръководител Стела 
Славова. Организатор: Мла-
дежки център – Добрич. НДТ

 

Със съдействието на Народна-
та обсерватория с планетариум 
„Николай Коперник“ във Варна 
през февруари и март ще бъдат 

проведени три майсторски класа 
за ученици с интерес към точни-
те науки, разказа за БТА дирек-
торът й Свежина Димитрова.

На 9 февруари ще бъде май-
сторският клас само за моми-
чета, съобразен с инициативата 
на ЮНЕСКО за стимулиране на 
жените в науката. Девойките 
ще се включат в обучение на 
Международната организация 
по физика на елементарните 
частици. Димитрова уточни, че 
включването в майсторските 
класове на организацията е за 
пръв път. Възможност да раз-
ширят знанията си ще имат 20 
момичета от Варна, които са на 
възраст от 8 до 12 клас.

На 28 февруари ще бъде май-
сторският клас на Софийския 
университет. По думите на Ди-
митрова такива се провеждат 
от три години, но само в София. 
Тази година за пръв път и вар-
ненските младежи ще могат да 
се включат в обучението за об-
работка на данни по медицинска 

физика. Те ще имат възможност 
да се запознаят със специалния 
софтуер, който помага с реални 
данни да се види как при раково 

заболяване се 
третират тумори 
с различен вид 
лъчи. Групата във 
Варна ще бъде 
от 30 ученици. 
По думите на Ди-
митрова целта е 
те да видят, че 
да се изучава 
медицинска фи-
зика не е толкова 
трудно, а е инте-
ресно и важно за 
обществото.

В средата на 
март ще се про-

веде традиционният майсторски 
клас на ЦЕРН, този път с данни 
от детектора СМS, разказа още 
директорът на Обсерваторията. 
Да се включат в обучението ще 
имат шанс освен ученици от 
Варна, и по петима младежи от 
Добрич, Шумен, Разград, Си-
листра. Ако в големия адронен 
колайдер се ускоряват два снопа 
протони, то детекторът е място-
то, където те се сблъскват и се 
раждат нови частици, обясни 
Димитрова. Тя уточни, че СМS 
всъщност е най-„българският“ 
детектор в ЦЕРН, тъй като с него 
работят наши учени от различни 
научни институти. По време на 
майсторския клас учениците във 
Варна ще обработват реални 
данни от детектора. Паралелно 
такива занимания ще текат в 
още пет други държави по света. 
Накрая на обучението всички 
участници ще докладват полу-
чените резултати на учените от 
Европейската организация за 
ядрени изследвания. 

14.5 МЛН. ЛВ. ЩЕ ПОЛУЧИ 
ОБЩИНА ДОБРИЧКА ПО 
ИНВЕСТИЦИОННАТА ПРОГРАМА 
ЗА ОБЩИНСКИ ПРОЕКТИ

Реконструкция на водопроводната 
мрежа, пътни ремонти, обновяване на 
стадиона в Дончево и кухня на Домашен 
социален патронаж са одобрените 
проекти в Община Добричка

ПЕТИМА МЛАДЕЖИ ОТ ДОБРИЧ 
ЩЕ УЧАСТВАТ В ТРАДИЦИОННИЯ 
МАЙСТОРСКИ КЛАС НА ЦЕРН

КМЕТ: СПЕШНО АПИ ДА ПОЧИСТИ 
ОТ КЛОНИ УЧАСТЪК ОТ ПЪТЯ 
БАЛЧИК - ГЕНЕРАЛ ТОШЕВО 

КУЛТУРНИ АКЦЕНТИ
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ДВАМА ИЗВАДИХА КРЪСТА ОТ 
МОРСКИТЕ ВОДИ В КАВАРНА

На Йордановден по тради-
ция Великият Богоявленски 
водосвет и спасяването на 

Светия кръст от водите на 
морето за здраве събра на 
морския бряг стотици жители 
на община Каварна. Самият 
ритуал символизира кръще-

нието.
Тържественият водосвет 

бе отслужен от ставрофорен 

иконом протойерей Василий 
Селемет - председател на 
храм „Св. Успение Богоро-
дично”. 

Тази година късметлиите, 

които спасиха кръста, са два-
ма, Григориан Жеков и Симон 
Михайлов от Каварна изва-
диха разпятието от ледените 
води и бяха благословени 
да са здрави и честити през 
цялата година. 

Кметът Елена Балтаджиева 
поздрави присъстващите и 
честити празника Богоявле-
ние, като пожела здраве и 
късмет през цялата година.

Григориан Жеков е на 27 
години, треньор по тенис в 
Тенис клуб „Калиакра 2020“. 
Симон Михайлов е на 23 го-
дини, студент в Технически 
университет - Варна. 

Своята вътрешна вяра, сме-
лост и кураж в Каварна проя-
виха още 10 смелчаци, някои 
от които скачат за кръста за 
пореден път.

Всички участници в риту-
алното спасяване на кръста 
бяха поздравени, получиха 
предметни награди и поже-
лания за здраве и благоден-
ствие.

Общо 17 смелчаци се хвър-
лиха в ледените води на Черно 
море край ваканционно сели-
ще „Албена“, за да извадят 
кръста по случай големия 
християнски празник Богояв-
ление. Пръв сред тях бе Вен-
цислав Иванов от Добрич. 
Веднага след като получи 
благословия от йеромонах 
Филип Кирилов от храм „Све-
то Успение Богородично“ в 
с. Оброчище, той пожела на 
събралите се миряни здраве 
и благополучие през новата 
2023 година, както и повече 
късмет, какъвто е имал той 
днес. За първи път през тази 
година два допълнителни кръ-
ста бяха хвърлени в морето и 
извадени от Калоян Коев от 
Добрич и Пламен Атанасов от 
с. Оброчище. „Това е изцяло 
моя инициатива, с която искам 
на Богоявление да отдадем 
почит към триединството на 
Бог – Отец, Син и Светия Дух“, 
сподели йеромонах Филип.

Проявата бе организирана 

от църковното настоятелство 
на храм „Св. Успение Бого-
родично“ в с. Оброчище, съв-
местно с „Албена“ АД и „Ал-

бена Автотранс“ АД. По-рано 
в църквата бяха отслужени 
празнична Света литургия и 
Велик водосвет.

Двадесетгодишният Валентин 
Сурталов  извади Светия кръст 
на Йордановден от морските 
води край къмпинг «Добруджа» 
в Шабла. Това съобщиха от Об-
ластна администрация - Добрич. 

От шестимата, скочили в морето 
той е стигнал пръв до кръста. Ва-
лентин е родом от село Крапец 
и е курсант във Висшето воен-
номорско училище във Варна, 
допълват от администрацията.

Преди ритуалното хвърляне на 
кръста отец Павел Максимов от-
служи водосвет. Празничният ден 
започна с църковна служба в храм 
„Св. Харалампий“ в град Шабла. 

На хвърлянето и изваждането 

на кръста присъстваха две име-
нички - областният управител 
Йорданка Костадинова и пред-
седателят на Общинския съвет 
в Шабла д-р Йорданка Стоева, 
казаха още от администрацията.  

Кметът Мариян Жечев и об-
ластният управител Йорданка 
Костадинова поздравиха Ва-
лентин Сурталов и му пожелаха 
здраве и късмет. 

Ритуалът по изваждане на 
кръста на 6 януари, Богоявление, 
се състоя на още две  места в 
община Шабла - селата Крапец и 
Дуранкулак. В село Крапец пръв 
до кръста стигна Дамян Христов 
от Добрич. 

259  жители на Община Добри-
чка, които са с постоянен адрес 
на територията на общината, 

имаха повод да почерпят на 
Йордановден- 6 януари.

146 от тях са мъже, а остана-
лите 113 са жени.

Най-много Йордановци жи-
веят в най-многолюдното село 
в общината – Стожер. Техният 
брой е 15.

Стожер е лидер и по отноше-
ние на дамите, кръстени  Йор-
данка – 21 жени носят това име.

На другата крайност са цели 
19 от общо 68 населени места в 
Община Добричка, където  няма 
нито един именник на Йорда-
новден.

С най-популярното име в Бъл-
гария – Иван, са кръстени 351 
жители на Община Добричка. 

Името Иванка носят 154 дами. 
Общо именниците са 505.

И отново най-многобройни са 

Ивановците и Иванките, живеещи 
по постоянен адрес в с.Стожер. 
Мъжете са 37, жените – 22.

Колкото и да е странно, но в 
7 населени места – Воднянци, 
Вратарите, Медово, Ново Боте-
во, Прилеп, Сливенци и Соколник 
не се среща нито един мъж или 
жена, които да са кръстени на 
Св.Йоан.

23-годишният Никола Колев от 
Балчик стигна пръв до кръста. 

На празничния ритуал по повод 
Богоявление се събраха стотици 
балчиклии, за да си пожелаят 
здраве и да наблюдават ритуал-
ното плуване в морето.

Близо 40, предимно млади 
мъже, се осмелиха да скочат за 
кръста в морето. Сред тях имаше 
и две дами. Най-млад участник 

бе 13-годишната Габриела Ко-
лева от Добрич, а най-възрастен 

– украинецът Олександр Олешко 
– на 54 години.

Всички участници бяха поз-
дравени от кмета Николай Ан-
гелов. Той връчи на съименника 
си Никола награда от 200 лева. 
Повечето участници решиха да 
дарят на църквата получените 
от Общината награди от 50 лева, 

дата, останал в  националната 
памет както с творчеството 
си, така и с революционното 
си дело.

С възпоменателно поклоне-
ние пред паметника на поета- 
революционер Христо Ботев 
каварненци почетоха 176-а 
годишнина от рождението му.

Бюст-паметникът на нацио-
налния герой е изграден със 
спомоществователството на 
родолюбиви българи, изваян 
от скулптора Любомир До-
брев.

По повод годишнината думи 
на признателност изказа ди-
ректорът на Историческия 
музей в Каварна – Пенко 
Георгиев.

Венци и цветя поднесоха 
Община Каварна, Общински 
съвет, Исторически музей, 
Сдружение „Съюз на пенсио-
нерите-2004“, представители 
на политически партии, кавар-
ненци и гости на града.

На 6 януари се навършват 
176 години от рождението на 
Христо Ботев, един от без-
смъртните символи на свобо-

ВЕНЦИСЛАВ ИВАНОВ ИЗВАДИ 
БОГОЯВЛЕНСКИЯ КРЪСТ В АЛБЕНА

КУРСАНТ ВЪВ ВВМУ ВАРНА  
ИЗВАДИ КРЪСТА ОТ МОРСКИТЕ 
ВОДИ КРАЙ КЪМПИНГ 
«ДОБРУДЖА» В ШАБЛА

764 ДУШИ В ОБЩИНА 
ДОБРИЧКА  ПРАЗНУВАХА НА 
ЙОРДАНОВ И ИВАНОВДЕН

23-ГОДИШНИЯТ  НИКОЛА 
КОЛЕВ ИЗВАДИ СВЕТИЯ 
КРЪСТ ОТ МОРЕТО В БАЛЧИК

КАВАРНЕНЦИ ОТБЕЛЯЗАХА 176 
ГОДИНИ ОТ РОЖДЕНИЕТО НА БОТЕВ

До няколко години във Вар-
ненското езеро ще се появи 

голям изкуствен остров за 
почивка и гнездене на водо-
любиви птици. Конструкцията 
му ще бъде бетонна, а вътре 
ще се влагат драгажни маси. 
Плаващите платформи ще бъ-

дат изградени от геотекстил и 
инертни материали по проект 

на Държавното предпри-
ятие «Пристанищна ин-
фраструктура», съобщи 
за Радио Варна Михаил 
Илиев от Българското 
дружество за защита на 
птиците.

Заради продължаваща-
та урбанизация малко са 
местата, които са подхо-

дящи естествени местообита-
ния на птици, а островите са 
подходящи са осигуряването 
им. Те се прилагат в Европа 
като доказана зелена инфра-
структура за създаване на 

такива местообитания, допълни 
Илиев. 

Изкуствените платформи за 
гнездене са ключови съоръже-
ния, които доказано привличат 
за гнездене птиците и увелича-
ват техните популации в опре-
делени зони. В България добър 
пример за това са влажните 
зони около Бургас, където има 
създадени няколко подобни 
гнездови местообитания. 

Платформа за гнездене на 
птици вече е изградена в за-
щитена местност «Ятата» край 
Белослав. Тази платформа е 
първа, трябва да направим още 
една, поясни Михаил Илиев. 

ИЗГРАЖДАТ ИЗКУСТВЕН ОСТРОВ ЗА ПОЧИВКА И ГНЕЗДЕНЕ 
НА ПТИЦИ ВЪВ ВОДИТЕ НА ВАРНЕНСКОТО ЕЗЕРО 
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Целта на конкурса е да се възпита обич към род-
ната, добруджанска земя, да се изучи развитието 
на родния край, неговото минало и настояще, да се 
помечтае за неговото бъдеще. И Добруджа да остави 
трайна диря в сърцата на младите хора.

УСЛОВИЯ ЗА УЧАСТИЕ И 
РЕГЛАМЕНТ НА КОНКУРСА

* Участници – деца и младежи от 11 до 16 години;
* Конкурсни текстове – разкази и стихове
* Критерии за оценка: Оригиналност и творчески 

подход при представяне на творбата
 * Срок за изпращане на творбите: 30 април 2024 

година
*  Адрес за изпращане на творбите: град Добрич, 

ул. „Кирил и Методий“ 30, или на имейл ndt@abv.bg 
*  Всяка творба трябва да бъде придружена с данни 

за участника: трите имена, адрес, телефон, имейл за 
връзка, възраст, клас, училище  или извънучилищно 
звено

* Награди: Журито присъжда първа, втора и трета 
награда и две поощрителни награди 

Наградите на победителите ще бъдат връчени на 
специално тържество в навечерието на деня на Ден 
на светите братя Кирил и Методий, на българската 
азбука, просвета и култура и на славянската кни-
жовност  

Контакти: email: ndt@abv.bg ; тел. 0888 363718

Иновативна ПГЗ „Тодор Ра-
чински“ е сред 9-те одобрени 
училища в България по пока-
на 2023 г. за присъждане на 
Еразъм акредитация в сектор 
ПОО.

Предоставянето на акреди-
тация по програма „Еразъм“ 
потвърждава, че училището е 
създало план за изпълнение 
на висококачествени дейности 
за мобилност в рамките на по-
обхватно усилие за развитие 
на собствената организация.

Иновативна ПГ по земеделие 
„Т.Рачински“ – гр. Г.Тошево е 
една от одобрените 28 профе-
сионални гимназии в страна-
та и единствената за област 
Добрич, в които ще бъдат 
изградени Центрове за високи 
постижения в професионал-
ното образование и обучение 
по Националния план за въз-
становяване и устойчивост. 
Настоящият проект за акреди-
тация е част от Стратегията за 
развитие на училището чрез 
иновации в образованието, 
включване на екологичната 

устойчивост, дигитализацията, 
зелените технологии в обуче-
нието по професиите, досег до 
европейските достижения, из-
граждане на нови партньорства 
за обмяна на опит.

Тази акредитация има за 
цел да надгради досегашния 
опит и да осигури рамката за 
бъдещото стратегическо раз-
витие на училището в между-
народен план. Акредитацията 
е също така пътят за непре-
къснат процес на реализация 
на мобилности на ученици и 
учители и междунарона дей-
ност с оглед постигането на 
целите, заложени в Концепци-
ята на Центъра за високи по-
стижения, а именно учителите 
да преминават специализира-
ни обучения за непрекъсна-
то актуализиране на техните 
компетенции, а учениците – да 
разширяват своите професио-
нални умения, да се обменя 
опит и добри практики с други 
сходни европейски организа-
ции и работодатели.

 ПГЗ «Тодор Рачински“

На 7 януари 2024 година 
се навършиха 100 години 
от рождението на Захари 
Медникаров –изтъкнат про-
фесионалист в областта на 
хоровото диригентство, му-
зикален педагог с изключите-
лен принос за развитието на 

музикалната култура на До-
брич и на страната, почетен 
гражданин на град Добрич. 

Събитието бе отбелязано 
с поднасяне на цветя пред 
барелефа на прочутия ди-
ригент и отворени врати 
за посетители на работния 
кабинет на Маестро Захари 
Медникаров 

 По повод годишнината, 
библиотека„Дора Габе“- До-
брич организира фотодоку-
ментална изложба „Феноме-
нът на българското хорово 
изкуство”, с която приканват 
гражданите да си спомним 
за големия хоров диригент, 
прославил с творчеството 
си града ни на много места 
по света.

Експозицията представя 
документи от фонда на сек-
тор Краезнание – всички 
книги, публикации за Захари 
Медникаров, както и негови 
интервюта в периодичния 
печат.  Могат да се видят 
фотографии и грамофонни 
плочи подписани лично от 
прочутия диригент. Излож-
бата се допълва от редица 
книги, посветени на Захари 
Медникаров и неговото дело

Изложба може да бъде 
разгледана до 19 януари в 
централното фоайе на биб-
лиотека „Дора Габе“

Великият маестро Заха-
ри Медникаров е роден в 
Добрич на 7 януари 1924 
г. През 1952 г.  завършва 
Музикалната академия и за-
почва да работи в София. На 
5 декември 1952 г. маестро-
то се завръща в Добрич и 
оглавява емблематичния за 
Североизточна България хор 
- „Добруджански звуци“. Под 
негово ръководство хоровата 
формация достига апогея в 
развитието си и се утвърж-
дава като водещ културен 
център в добруджанския град

Със своя огромен талант 
и размах, той повежда хора 
към множество национални и 
международни изяви. Печели 
редица награди, а две от тях 
са международни – от „Аре-
цо“ (Италия) и „Ланголен“ 
(Великобритания). 

Стотиците изнесени кон-
церти под ръководството на 
великия маестро превръщат 
Представителния детски хор 

на град Добрич във фено-
мен на световната сцена, а 
Захари Медникаров в ненад-
минат за времето си хоров 
диригент. Успехите на Мед-
никаров му носят редица 
почетни звания и награди 
– „Заслужил артист“ (1966г.), 

„Народен артист“ (1981г.), 
удостоен е с ордените: „На-
родна република България“ 
– I степен, „Червено знаме 
на труда“, „Златен орден 
на труда“ и два пъти орден 
„Кирил и Методий“ – I степен. 
Почетен гражданин на До-
брич-1995г. Свидетелство за 
ярката следа в развитието на 
хоровата музика, която оста-
вя маестрото. е създаденият 
през 2004 г. Международен 
хоров фестивал на името на 
маестро Захари Медника-
ров. На 30 октомври 2009 г., 
по случай 85-годишнина от 
рождението на диригента, 
е открит и негов барелеф, 
засвидетелстващ неговото 
знаково дело.

Последната страница във 
вълшебния живот на мае-
строто завършва на 1 май 
2007 г. 

Талантливите момичета Симо-
на Тодорова и Никол Михайлова 
от Студио за вокално обучение 
„Зонели“ - Добрич взеха учас-
тие в V Международен фестивал 
„Арт-парад“ - Витебск, Беларус, 
3 - 5 януари.

Конкурсът и тази година се 
провежда както присъствено, 
така и онлайн.

Това дава възможност на по-
голям брой участници от раз-
лични държави да демонстрират 
своите вокални умения. 

Възпитаничките на вокалния 
педагог Елена Карабельова се 
представиха в онлайн формата 
на фестивала в Номинация „Ес-
траден вокал“, като изпратиха 
видеозапис на едно свое изпъл-
нение. Вчера бяха оповестени 

резултатите. Мони и Ники с ра-
дост научиха, че са сред награ-
дените. И двете са класирани на 
трето място и станаха носители 
на Димплом Лауреат III степен.

Изпълненията на участниците 
са оценявани от петчленно меж-
дународно жури в състав: Яна 
Клавина - певица; Микеле Пома 
- певец, композитор, музикант; 
Иван Здонюк - певец и автор 
на песни; Етери Бериашвили - 
певица.

Международният фестивал 
„Арт-парад“ се организира от 
Център на културата „Витебск“, 
институцията която отговаря 
за реализацията и на елитния 
и грандиозен по мащабите си 
Международен конкурс „Свалян-
ски базар“.

На 2 януари, освен топли-
те благопожелания, които 

получихме, в ХобиСклуб бя-
хме изключително приятно 
изненадани от присъствието 
на един млад поет от новите 
поетични дарования на град 
Добрич - Преслав Сивков. 
Със своите лирични стихове 
близо 1 час поетът напра-
ви рецитал за човешкото 

щастие, любовта, успехите, 
очакванията и надеждите на 

хората, за срещите и разде-
лите, за да се стигне до съ-
кровените ни хора - майката, 
любимата и до България. С 
мекия си увлекателен тем-
бър 23-годишният младеж ни 
увлече и вдъхнови за нови на-
чинания и надежда за повече 
човещина, топлина и обич 

В ПГЗ "ТОДОР РАЧИНСКИ" 
ЩЕ БЪДАТ ИЗГРАДЕНИ ЦЕНТРОВЕ 
ЗА ВИСОКИ ПОСТИЖЕНИЯ 
В ПРОФЕСИОНАЛНОТО 
ОБРАЗОВАНИЕ

100 ГОДИНИ ОТ РОЖДЕНИЕТО 
НА ЗАХАРИ МЕДНИКАРОВ - 
ФЕНОМЕНЪТ НА БЪЛГАРСКОТО 
ХОРОВО ИЗКУСТВО

ВЕСТНИК „НОВА 
ДОБРУДЖАНСКА ТРИБУНА“ 
И ПИСАТЕЛЯТ-РОДОЛЮБЕЦ 

ГЕОРГИ БАЛАБАНОВ
ОРГАНИЗИРАТ

ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС ЗА 
деца и младежи

„ДОБРУДЖА - МОЯ ОБИЧ, 
МОЯ СЪДБА“

между хората. Нека такава 
да бъде годината, такава 

каквато си я представя 
един млад и вдъхновен 
поет. На това поетично 
дарование се наслади-
хме: Марин Николов, 
Радка Великова, Радка 
Иванова, Георги Ми-
лев, Златка Василева, 
Михаил Панчев, Иван 
Тодоров и др. На сре-
щата присъства и Дра-
гомил Георгиев - пред-
седател на Сдруже-
нието на писателите в 
Добрич, чиято заслуга 
беше присъствието на 
Преслав в ХобиСклуб. 
Запомнете името на 
този талант! Убедени 
сме, че неговата по-
езия ще ви изпълни с 

наслада!
ЧЕСТИТА, МНОГО ЗДРА-

ВА, ВДЪХНОВЕНА И БЛАГО-
ПОЛУЧНА НОВА 2024 ГОДИ-
НА желаем на всички добру-
джанци ние от ХобиСклуб! 

Иван ТОДОРОВ – 
председател на 

ХобиСклуб

ПОЕТИЧНО НАЧАЛО НА НОВАТА 
ГОДИНА В ХОБИСКЛУБ

МАЛКИТЕ ПЕВИЦИ СИМОНА ТОДОРОВА 
И НИКОЛ МИХАЙЛОВА ОТ СТУДИО 
"ЗОНЕЛИ" - С НАГРАДИ ОТ ПРЕСТИЖЕН 
МЕЖДУНАРОДЕН КОНКУРС 
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ЧОВЕКЪТ КАТО ВЕНЕЦ НА ПРИРОДАТА. ТРЪНЕН.
Енчо
ГОСПОДИНОВ
Четири Коледно-Ново-

годишни събития предиз-
викват тъжни спомени и ни 
напомнят старата мъдрост, 
че Бог помага, но в кошара 
не вкарва. Дори и когато 
Господ е българин, както 
би казал Христо Стоичков...

Пепел ми на устата, но 
докато работех 25-30 го-
дини в Международния 
Червен кръст по кръсто-
пътищата на историята, се 
нагледах на всички видове 
мизерии: войни, наводне-
ния, земетресения, бежа-
нци, глад, суша, фъртуни и 
каквото друго ви дойде на 
ума. От тях 7 години рабо-
тих в горяща Югославия, 
която вече я няма. Беше 
наша съседка, ако младите 
не знаят... 

И с колегите от Женева, 
Единбург, Хелзинки, Сара-
ево, Адис Абеба, Кабул или 
отвсякъде, където гореше, 
ние се тревожехме какво 
ще стане в края на де-
кември, около празниците. 
Всяка година...

На 7 декември 1988, ко-
гато арменците вече купу-
ваха елхи и подаръцисе, в 
градчето Спитак, на около 
70 км от Ереван, силно зе-
метресение разлюля тази 
клета земя и за секунди под 
развалините загинаха 25,000 
души. 50,000 бяха ранени, а 
още пет пъти по толкова ос-
танаха посред лютата зима 
без подслон.

На 26 декември 2003 пак 
силен трус разлюля град Бам 
в Иран. За секунди душите 
на 34,000 иранци отлетряха 
към небето, а 200,000 бяха 
ранени. 

Пак на 26 декември, но в 
2004, още по-силно удари 
около Банда Аче в Индоне-
зия, разруши каквото можа, 
уби колкото можа и за да на-
прави още поразии, предиз-
вика огромни вълни-цунами 
в Индийския океан. Тези ко-
варни вълни стигнаха чак до 
Кения в Африка, засегнаха 
по пътя си още 12 държави 
и убиха общо 250,000 души.

А днес, 2 януари от чисто 
новата 2024 всички медии по 
света гърмяха с новините от 
силния трус в Япония. А зе-
метресението в Китай само 
преди десетина дни вече 
беше забравено… 

Но Природата ни напомни, 
че тя още дирижира съдбата 
ни в значителна степен.И че 
трябва по-старателно да се 
готвим за конвулсиите й. Не 
с танкове и ракети, както на-
пират политици и генерали, а 
с ум и визия. И с голяма доза 
превенция.

Сега разбирате защо няко-
га с колегите ми треперехме 
около всяка Коледа. И защо 
не посмях да публикувам 
тези редове на 28 декември, 
когато ги написах и ги изпра-
тих на главната редакторка 
на “КВАДРАТ5”. Никой не 
е пророк в собственото си 
село, никой не иска да тре-
вожи хората, докато кичат 
със светлини елхите или до-
мовете си.

Но животът обича често да 
ни сритва в ребрата. Ако до-
бавите към грозните уводни 
картини по-горе и останалите 
«ингредиенти“ - войни, граж-
дански сблъсъци, наводне-
ния, суши и други природни 
или предизвикани от Човека 

апокалиптични събития (като 
Чернобил), може да си пред-
ставите не само тревогите 
на хуманитарните работни-
ци и на различните видове 
спасителни служби, а и как 
обикновеният човек често 
е притиснат като в сандвич 
между непредсказуемата 
Майка-Природа и още по-не-
предсказуемия „политически 
елит“, който управлява дър-
жави и държавици, райони и 
континенти, военни съюзи и 
други подобни политически 
инструменти за „управление 
на кризи“. Които често сам 
той предизвиква - този кра-
сив „елит“.

А ние очакваме той да води 
националните ни кораби към 
по-спокойни и мирни брего-
ве и бъднини. Май слагаме 
прекалено голям товар на 
крехките рамене на елита. 
Световния и родния.

Искат или не, медиите са 
длъжни да ни информират за 
всичко, което става по света. 
Особено, ако новините са 
тревожни. Ето една момент-
на снимка от началото деня 
на 28 декември 2023: 

* Рано сутринта БиБиСи 
показа на какво е способна 
«Герит“, поредната буря в 
Шотландия, където живее 
моят приятел Сър Джор-
дж Рийд със семейството 
си. Надявам се «Герит“ да 
не развали новогодишните 
празници на моите приятели 
и на милиони шотландци. 

* Минути преди това „Евро-
Нюз“ показа обилни сцени на 
още по-обилни наводнения 
в Нидерландия, Франция и 
Германия.

* CNN започна сутрешния 
си блок с огромни снежни 
преспи, затрупващи стотици 
автомобили по заледените 
пътища на средните щати в 
Америка.

* После „Ал Джазира“ и 
френската „24 часа“ ни до-
вършиха с душевна отрова 
от Газа и Украйна. 

* За нашите основни ут-
ринни ТВ-канали-зации не 
споменавам, там се разказ-
ваше предимно за успехите 

на «Сглобката» в политиката 
и за разглобката на един па-
метник. Както и за партийни 
шоколадови торти с «части» 
от паметника с вкус на ис-
крите от флекса. 

Като споменах за бурята 
в Шотландия, да добавя, че 
на същия ден, 28 декем-
ври преди точно 35 години 
със същия мой приятел Сър 
Джордж Рийд и още двайсе-
тина млади мъже и жени от 
все още необединената Ев-
ропа, помагахме с лекарства, 
подслон, храна и надежда 
на десетки хиляди арменци, 
под флага на Международ-
ния Червен кръст (МЧК) в 
Женева. 

Аз още работех в стария 
вестник «ПОГЛЕД», но от 
МЧК ме «мобилизираха», 
защото преди това бях ра-
ботил с тях по време на 
страшния глад в Етиопия 
(1985) и на кризата е Ника-
рагуа, хибриден резултат от 
земетресението в Манагуа и 
гражданскатра война между 
сандинисти и «нашият кучи 
син Сомоса“, както го нари-
чаха тогава в американския 
дипломатически жаргон. 

От «ПОГЛЕД» ми дадоха 
3 месеца отпуск да работя 
с МЧК в Армения. Така се 
сближихме и с Джордж, бивш 
колега от БиБиСи, бивш член 
на Британския парламент, 
настоящ (тогава) Директор 
на комуникациите в МЧК 
в Женева и бъдещ Шеф 
(Presiding Officer) на Шот-
ландския парламент (2003-
2007). Днес той е професор 
по международни отношения 
и хуманитарни кризи в един 
от най-престижните универ-
ситети в света - „Стърлинг“ 
и носи както титлата си СЪР 
(Джордж), така и шотланд-
ската си пола (килт) на всич-
ки официални празници или 
събития.

През онази студена зима 
на 1988-89 Джордж беше 
Шеф на нашия женевски 
спасителен отряд, главен 
вдъхновител на донорски-
те ни акции и работа със 
световните медии, които на 

ята прелитаха до Ереван и 
Спитак и ни създаваха често 
непредвидими главоболия. 

Разказвам с няколко думи 
за този забележителен мъж, 
защото много съм научил 
от него за нашия вестни-
карски занаят и много за 
политиката, към която той се 
отнасяше с професионално 
уважение и здравословна 
доза реалистичен цинизъм, 
колкото и хибридно да звучи 
това. Днес много работи са 
хибридни, не само войните и 
лъжите на политиците.

Друг такъв световен об-
раз беше и Бенгт Ериксон, 
известен шведски телевизи-
онен репортер, продуцент и 
режисьор. И той беше един 
от нас, притичал от Стокхолм 
на борда на един съветски 
«Антонов-124», най-големият 
самолет в онези времена, 
натоварен с лекарства и 
топли дрехи за оцелелите 
арменци. Бенгт придружа-
вал тогавашния Генерален 
Секретар на МЧК Пер Стен-
бек, бивш външен министър 
на Финландия (1979-1983) и 
много добре познат в Москва 
от екипа на Михаил Горбачов 
и премиера Николай Рижков, 
с когото често обсъждахме 
хуманитарните приоритети 
сред развалините. Рижков 
беше главният координатор 
на спасителните операции 
от страна на съветското пра-
вителство. Май беше пред-
последното в историята на 
СССР, но тогава още не го 
знаехме.

Когато командирът на са-
молета разбрал, че Бенгт 
има лиценз за пилот на «Чес-
на 172“, го поканил в пилот-
ската кабина с думите:“Я 
опитай този звяр“. И Бенгт 
събрал кураж, поел упра-
влението на огромната ма-
шина, естествено под взора 
на капитана до него... Така 
управлявал машината над 
Кавказките планини поло-
вин час на височина 26000 
стъпки (към 8,600 м), според 
спомените му, които сега 
препрочитам... Чак на дру-
гия ден си дал сметка какво 
всъщност му е предложила 
съдбата. И тогава леко се 
уплашил.

А Пер Стенбек (82 г) е 
още активен общественик 
и строител на политически 
мостове. Тогава на небос-
клона още светеха звездите 
на Махатма Ганди и Мартин 
Лутър Кинг, а изгряваха тези 
на визионери и миротворци 
като Нелсън Мандела и Кофи 
Анан; на Серджо Виейра ди 
Мелу и Ян Егеланд, на Ста-
рия Столтенберг (Торвалд), 
баща на сегашния Генсек на 
НАТО. Голяма е разликата 
между баща и син в рецеп-
тите им за света. Диплома-
тично казано.

Това лирическо отклоне-
ние има за цел единствено 
да припомни колко по-раз-
лична , солидарна и трезво-
мислеща беше тогавашна 
Европа от днешната. Не че 
всичко беше гладко; не че 
нямаше конфликти между 
двата блока. Но те се бяха 
научили да съжителстват 
мирно в епохата на планини 
от ядрени оръжия, бяха по-
дписали важни договори, с 
които пазеха както себе си, 
така и света. А тогава светът 
беше двуполюсен, Играта 
имаше правила и Междуна-
родното хуманитарно право 

беше по-зачитано от военни 
и политици. А ООН имаше 
глас и той поне по я кога се 
чуваше. 

Може би няма да повяр-
вате, но в онези години ко-
легите ми от МЧК и от ООН 
в Женева вече говореха за 
превенция на политически и 
природни кризи, за клима-
тичните промени и за соци-
алните катастрофи, които 
се задаваха на хоризонта. 
Визионери като стария Аде-
науер и по-младите Хелмут 
Кол, Митеран и все още вли-
ятелният Кисинджър знаеха 
как да «четат» между редо-
вете ставащото в Москва. 
И се възползваха от това, 
че Горбачов наивно не оф-
орми новото доверие и ста-
рите обещания на Запада в 
нов договор между великите 
сили. Днес в Москва мнозина 
съжаляват за тази грешка 
на Горбачов, която може би 
щеше да предотврати Укра-
инската касапница, свързана 
тясно в съзнанието на много 
руснаци с обещанията за 
неразширяването на НАТО 
на изток и суверенитета на 
Русия. След татарите, На-
полеон и Хитлер нищо не 
дразни така руснаците както 
страха, че някой пак ще ги 
изненада в гръб… Джефри 
Сакс, Джон Миършаймър и 
други американски експерти 
често напомнят за това, но 
никой не слуша професорите 
от Колумбийския и Чикагския 
университет. В Голямата по-
литика днес няма чуваемост.

Било каквото било. От-
тогава светът се промени 
радикално. Диалогът между 
Русия и САЩ е мъртъв. И 
Международното право е 
мъртво. В Голямата игра 
няма никакви правила, освен 
тези на джунглата. Разо-
ръжаването като процес 
притихна и дори на нашите 
военни заводи около Ро-
зовата долина се разчита 
да спрат с продукцията си 
военната машина на бившия 
Голям брат, с чиято помощ 
и лицензи тези заводи бяха 

изградени... 
Историята, както казва 

брадатият германец - фило-
соф, журналист и икономист 
от Трир, първо се повтаря 
като трагедия, а после като 
фарс... 

Търговията с розово масло 
запада, както пишат ме-
диите, а тази със снаряди 
процъфтява. Мирът в нашия 
район избледнява в мираж, а 
Газа е на една ръка разстоя-
ние. Колкото е дълга ръката 
на Ердоган. Притисната като 
в сандвич между драмите в 
Украйна и Близкия Изток, 
България изживява своите 
душевни конвулсии, отра-
зени в огледалото на един 
разфасован паметник и на 
още няколко други, очаква-
щи реда си. Разделени сме 
като пръчките в снопчето 
на оня наш цар, който учел 
синовете си как да останат 
единни и силни в Балканска-
та джунгла.

И няма го днес Моисей - в 
света и на Балканите - който 
да преведе народа през по-
литическата пустиня.

Така полека-лека завърш-
вахме 2023 и стискахме пал-
ци да додрапаме с шам-
панското до полунощ на 31 
декември. И до речта на Пре-
зидента, която едни очкваха 
с нетърпение, а Сглобените 
се надяваха, че няма да я 
има. Така България остава 
прилично разглобена и раз-
единена и обикаля по око-
ловръстното на историята 
без цел и посока, както еле-
гантно написа преди няколко 
дни един известен юрист с 
корени в Троянския Балкан.

А преди години в Ню Йорк 
един умен евреин, професор 
по международно хумани-
тарно право, ми каза нещо 
подобно: световните лидери 
днес наподобяват улични ку-
чета, които като въртоглави 
безцелно гонят опашките си.

Така стигнахме и до мъд-
ростта на оня равин, който 
някога казал, че Човекът е 
венец на природата. Трънен.

Пепел му/ми на устата.

Написано на 28 декември за “КВАДРАТ5”, но умишлено несподелено. 

СДРУЖЕНИЕ НА ЛОВЦИТЕ И 
РИБОЛОВЦИТЕ  “ЛРД  ТЕРВЕЛ”

9450 гр.Тервел  обл.Добрич  ул.”Никола Вапцаров” № 
7 e-mail: lrd_tervel@abv.bg

О Б Я В Л Е Н И Е
Управителния съвет на Сдружение на ловците  и риболовците 

на „ЛРД Тервел” ул.”Никола Вапцаров” № 7,на редовно 
заседание проведено на 14.12.2023г., по точка първа от дневния 
ред на основание чл.26 от ЗЮЛНЦ определи дата и дневен ред за 
свикване на общо събрание на 23.03.2024г. от 09.30 часа

 Събранието ще се проведе в заседателната зала на Община 
Тервел, гр. Тервел,ул.”Св.Св.Кирил и Методий „ №8 при следния 
дневен ред:

1. Проверка на легитимността на делегатите, избрани от 
ловните дружини.

2. Отчетен доклад  на дейността на Управителния съвет на 
Сдружението за 2023г.

3. Отчет за финансовото и икономическо състояние на 
Сдружението за 2023г.

4. Отчет на Контролния съвет на Сдружението за 2023г.
5. Приемане на финансов план на Сдружението за 2024г.
6. Определяне размера на членския внос и други вноски към 

Сдружението за 2025г.
7. Избор на членове и Председател на УС на Сдружението.
8. Избор на членове и Председател на КС на Сдружението.
9. Избор на делегати за Общото събрание на НЛРС-СЛРБ.
10. Разни.
При липса на кворум на основание чл.27 от 

ЗЮЛНЦ,събранието ще се проведе в същия ден в 10.30 часа 
на същото място при същия дневен ред.
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ЧЕРНОМОРЕЦ (БАЛЧИК) 
РЕЖЕ «МОРЯЦИТЕ» ЗА БУЗОН

ГЕША: ПРИЕХ ДА ПОЕМА ТЕРВЕЛ, 
ЗАЩОТО ХАРЕСВАМ РАЗВИТИЕТО МУ

Президентът на клуба от 
Втора футболна лига Черно-

морец (Балчик) Милен Хри-
стов заяви пред dsport, че 

нападателят Касиано Бузон 
ще остане в тима поне до края 
на сезона. „Има сериозен ин-
терес към Касиано Бузон от 
няколко клуба. На този етап 
сме преценили да го задържим 
и той ще остане в Черноморец 
(Балчик) до края на сезона, за 
да ни помогне да се спасим», 
сподели Христов. Черно море 
и Монтана са отборите, които 
проявяват най-сериозен инте-
рес към Бузон. „След края на 
първенството ще мислим за 
евентуален негов трансфер“, 
добави той.

22-годишният играч се при-
съедини към Черноморец от 
португалския Сао Лоуренсо 
Доуро. Преди това в родината 
си той е защитавал цветовете 
на Фейриенсе и Итапиренсе, 
информира topsport.bg.

Тимът от Белия град е после-
ден в класирането във втория 
ешелон и голямата цел на 
клуба е да защити мястото си 
в групата.

Опитният специалист Георги 
Иванов - Геша ще води тима 
на Септември (Тервел) през 
пролетта. Пред sportal.bg той 
обяви и основните приоритети 
на този етап. «Приех предло-
жението, защото ми харесва 
начинът, по който един клуб 
като Септември (Тервел) же-
лае да се развива. Познавам 
и по-голяма част от играчите, 
с които съм работил през 
годините и в други клубове, 
което ще съкрати времето на 
адаптация и опознавателния 
процес на треньор с футболи-
сти. Начертал съм пътя, който 
трябва да извървим. Много 
от играчите знаят това, което 
искам от тях. Желанието ни е 
да направим един още по-хо-
могенен и балансиран отбор, 
с който да преследваме и 
по-големи цели. На този етап 
тимът на Фратрия е с повече 
инвестиции в нашата група, 
което го прави фаворит, но в 
никакъв случай това не означа-
ва, че ние като отбор няма да 

се противопоставяме до края 
на полусезона“, каза Геша.

С привличането на бившия 
футболист на Левски (София) 

клубът цели да се изкачи в про-
фесионалния футбол. Септем-
ври (Тервел) привлече доста 
играчи, направили кариера при 
професионалистите. Отборът 
завърши на второ място ми-
налия сезон на Североизточ-

ната трета лига. След първата 
половина на настоящия обаче 
е на четвърто място. През 
този период бяха извършени 

промени на треньорския пост. 
Красимир Неделчев го напусна 
и до последния есенен мач 
изпълнителният директор Ни-
колай Георгиев водеше тима 
от скамейката. 

Единственият българин в 
тенис елита Григор Димитров 
триумфира с титлата в 
Бризбън и прекрати над 
шестгодишната суша от-
към трофеи, продължа-
вайки отличната си серия 
от резултати в последните 
месеци. Гришо надделя с 
убедително представяне и 
красива игра над светов-
ния номер 8 Холгер Руне 
със 7:6(5), 6:4 за 2 часа и 
18 минути игра.

Триумфът за Димитров 
е втори в Бризбън след 
онзи от 2017 година, като 
той е лидер по спечелени 
мачове в тази надпревара 
от категория АТР 250 с 23. 
Той също така е и едва 
вторият тенисист с дубъл 
от титли в австралийския град 
след Анди Мъри (2012 и 2013).

Финалът беше под номер 
18 за Гришо, а титлата му е 

девета в кариерата и първа от 
Финалите на АТР 2017 насам. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ ОТНОВО 
СПЕЧЕЛИ ТИТЛАТА В БРИЗБЪН

ГЕРМАНИЯ НАДДЕЛЯ НАД ПОЛША И 
СТАНА ШАМПИОН НА UNITED CUP

АЛЕКС НИКОЛОВ СЪС 17 
ТОЧКИ, ЛУБЕ УДАРИ ПАДУА

Германия спечели с 2:1 победи 
срещу поставения под номер 
1 тим на Полша и триумфира 
на отборния турнир по тенис 
«Юнайтед къп“ в Сидни (Австра-

лия) с награден фонд 15 милиона 
долара.

В първия сингъл водачката 
в световната ранглиста Ига 
Швьонтек победи лесно Анжелик 
Кербер с 6:3, 6:0 за 70 минути. 
Във втория мач олимпийският 
шампион Александър Зверев 
спаси два мачбола в тайбрека 
на втория сет и направи обрат 
срещу Хуберт Хуркач - 6:7(3), 
7:6(6), 6:4 за близо три часа на 

корта, за да изравни резултата 
в двубоя.

На смесени двойки Зверев и 
Лаура Зигемунд надделяха над 
Шьонтек и Хуркач с 6:4, 5:7, 

10:4, за да донесат титлата на 
Германия.

Световният номер шест Зве-
рев показа изключителна из-
дръжливост след края на полу-
финала в 2.20 сутринта срещу 
домакина Австралия, където той 
и Зигемунд спасиха два мачбола 
на смесени двойки, след като 
Кербер направи същото при по-
бедата си над Айла Томлянович. 
sportal.bg

Националът ни Александър 
Николов и тимът на Кучине Лубе 
(Чивитанова) записаха девета 
победа в италианската Супер-
лига. Воденият от Джанлоренцо 
Бленджини отбор надигра Падуа 
с 3:0 (25:19, 25:17, 25:23) в мач от 
13-и кръг, изигран в «Еуросуоле 
Форум».

Лубе е четвърти в класирането 
с 25 точки (9 победи, 4 загуби), 
а Падуа е девети с 10 точки (4 
победи, 9 загуби).

Александър Николов бе най-
резултатен, като се отчете със 

17 точки (2 
аса, 1 блока-
да). 

1 5  т о ч к и 
добави Иван 
З а й ц е в  ( 2 
аса, 3 блока-
ди). За съпер-
ника Фабиан 
Плак и Феде-
рико Кросато 
завършиха с 
по 9 точки.

В  с л е д -
ващия кръг 
Лубе излиза 
срещу Сър 
С у з а  В и м 
( П е р у д ж а ) 
на 14 януари 
(неделя) ,  а 
Падуа сре-
ща Джойела 

Призма Таранто.

4. Калина Бояджиева (таекуон-
до/кикбокс) 564 гласа

5. Иван Хърков (самбо) 530 
гласа

6. Йоана Георгиева (кану-каяк) 

275 гласа
7. Григор Димитров (тенис) 

235 гласа
8. Йосиф Панов (бокс) 229 

гласа
9. Йоана Илиева (фехтовка) 

173 гласа

10. Петър Мицин (плуване) 126 
гласа

11. Нургюл Салимова (шахмат) 
116 гласа

12. Алберт Попов (ски - алпий-

ски дисциплини) 104 гласа
13. Борислав Велев (бокс) 103 

гласа
14. Аспарух Тотев (силов три-

бой) 94 гласа
15. Ана Мария Манушева (сам-

бо) 51 гласа

След повече от година из-
вън пистата заради контузия 
Мирела Демирева се завърна 
в сектора за скок височина 
с победа. Сребърната олим-
пийска медалистка от Рио де 
Жанейро 2016 спечели състе-
зание в Германия с резултат 
от 1.92 метра.

Нормативът за Олимпий-
ските игри в Париж през 
лятото е 1.97 м, този за Све-
товното в зала в Глазгоу през 
март  е 1.98 м, а за Европей-
ското в Рим също през лято-
то е 1.92 м.

Световният и европейски шам-
пион по плуване при юношите 
Петър Мицин спечели отличието 

за най-добър млад спортист на 
България за 2023 година. Общо 
84 спортни журналисти от на-
ционални и регионални медии 
гласуваха в анкетата, която за 
12-а година се организира от 

единствения сайт за детско-юно-
шески спорт Viasport.bg и включ-
ва спортисти до 19 години, отбор 

номер 1 и треньор номер 1 
при подрастващите. Гласо-
ве в допитването получиха 
общо 47 спортисти, шест 
отбора и шестима треньори 
на подрастващи.

Роденият във Велинград 
плувец, който се нареди 
и в топ 3 в класацията за 
Спортист на годината в Бъл-
гария, получи 790 точки при 
гласуването за най-изявени-
те млади състезатели през 
2023-а. Мицин получи награ-

дата си на специална церемония 
в Театралната зала на частно 
училище „Свети Георги“ в София 
от Тодор Иванов, управител на 
Фрий медиа груп, организатор 
на събитието.

Александър Везенков, който 
бе избран за спортист 1 на 
България за 2023 г. в 66-ата тра-
диционна анкета на спортните 
журналисти, спечели безапела-
ционно и наградата на публика-
та. Българската асоциация на 
спортните журналисти публикува 
и резултатите от онлайн гласува-
нето на феновете на официалния 
сайт sportistnagodinata.bg, пре-
доставени от организаторите на 
анкетата от Нове АД Холдинг.

Гласували са общо 7947 души. 
Везенков печели фенския вот с 
2809 гласа или 35,35% от всич-
ки гласували. На второ място 
според онлайн вота на феновете 
е Карлос Насар с 1654 гласа 
(20,8%). Третата позиция спо-
ред гласуването на феновете е 
за Ивет Горанова с 697 гласа 
(8,8%).

Ето и класирането в топ 15 
след гласуването на феновете:

1. Александър Везенков (бас-
кетбол) 2809 гласа

2. Карлос Насар (вдигане на 
тежести) 1654 гласа

3. Ивет Горанова (карате) 697 
гласа

Ливърпул се класира за чет-
въртия кръг на ФА Къп, след 
като победи с 2:0 Арсенал на 
„Емиратс“ в пореден изклю-
чително зрелищен сблъсък 
между тези два тима, които 
преди Коледа направиха 1:1 
на „Анфийлд“ в Премиър лийг. 
„Топчиите“ имаха много голя-
ма доминация през първата 
част, в която и двата отбора 
удариха по една греда чрез 
Йодегор и Александър-Ар-
нолд. След почивката ролите 
бяха разменени и предимство-
то бе за Ливърпул. Гредата 
за втори път спаси Рамсдейл 
след удар на Жота, но в 80-ата 
минута стражът, който напра-
ви иначе силен мач, бе без-
помощен, след като неговият 
съотборник Якуб Кивиор си 
отбеляза автогол. Луис Диас 
оформи крайния резултат в 
петата минута на добавеното 
време. За Арсенал това озна-
чаваше трета поредна загуба, 
а лидерът в Премиър лийг е на 
другия полюс с три поредни 
успеха.  

Арсенал е най-успешният 
клуб в турнира, като до мо-
мента „артилеристите“ имат 
14 отличия от него. Ливърпул 
има осем трофея във ФА Къп.

ПЕТЪР МИЦИН Е НАЙ-
ДОБЪР МЛАД СПОРТИСТ НА 
БЪЛГАРИЯ ЗА 2023 ГОДИНА

МИРЕЛА ДЕМИРЕВА СЕ 
ЗАВЪРНА В СЕКТОРА С ПОБЕДА

ВЕЗЕНКОВ ПЕЧЕЛИ БЕЗАПЕЛАЦИОННО И В ГЛАСУВАНЕТО 
НА ФЕНОВЕТЕ ЗА СПОРТИСТ №1 НА 2023 Г.

АВТОГОЛ И ПОПАДЕНИЕ 
В ДОБАВЕНОТО ВРЕМЕ 
РАЗПЛАКАХА АРСЕНАЛ И 
ИЗПРАТИХА ЛИВЪРПУЛ 
НАПРЕД ЗА ФА КЪП
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ОВЕН -  Много от вас ще се проявят на 

конкурс или в друга среда, показвайки катего-
ричното си превъзходство над конкурентите. 
На някои им предстои промяна, свързана с 
работата.

ТЕЛЕЦ - Не позволявайте на никого да злоу-
потреби с доброто ви име. Мислете позитивно 
и ще се преборите със страховете си, които 
в голяма степен определят и поведението ви 
днес.

БЛИЗНАЦИ - Проявеното ви усърдие ще 
даде видими резултати там, където сте насо-
чили енергията си. Не създавайте излишно 
напрежение, бъдете сговорчиви и ще преми-
нете без загуби.

РАК - Мнението ви ще се оцени при об-
съждане на въпрос, свързан с повече хора. 
От обществена, професионална или друга 
значимост ще бъдат и решенията, взети днес.

ЛЪВ - Денят е зареден с положителна енер-
гия, от която бихте могли да се възползвате 
максимално. Направете си равносметка на 
постигнатото и работете по реализация на 
плановете си.

ДЕВА - По различни пътища ще достигнете 
до истината, ако я търсите, за това бъдете 
наблюдателни и разчитайте знаците, които 
срещате. Така ще изградите представата си 
за събитията.

ВЕЗНИ - Търсейки повече удобства в бита 
си, не пренебрегвайте и творческите си тър-
сения. Благодарение на тях ще преоткриете 
някого, за сметка на друг, но такъв е животът.

СКОРПИОН - Ще се отнесете с внимание 
към нечия нужда и това ще обърне благо-
разположението му към вас. За някои то е 
свързано с кариерата, за други с бизнеса или 
в житейски план.

СТРЕЛЕЦ - От сутринта ще се организирате 
за изпълнението на задача, свързана с биз-
неса или имаща отношение към личните ви 
дела. За други денят се свързва с пътуване.

КОЗИРОГ - Нечие добро отношение към вас 
ще оказва положително въздействие върху 
работата ви. Ще придавате повече значение 
на мислите, чувствата и вълненията си.

ВОДОЛЕЙ - За много от вас денят ще пре-
мине в изясняване на отношения или позиции 
с колеги и хора, с които работите. Много от 
тях ще бъдат предизвикани от новосъздали 
се обстоятелства.

РИБИ - Бъдете открити в общуванията си, 
за да изразите по-лесно мнение и вземете 
отношение по спорен въпрос. Ще реализирате 
намеренията си, още повече, че мотивацията 
ви е силна.

ХОРОСКОП НА НДТ

- Това, което пиян мъж Ти обещае 
и Златната рибка не може да го из-
пълни... - Калинка от Дъбовик, но не 
тези, за които си мислите.

СВЕТСКА КЛЮКА
мрежата. 

Светлана Гущерова 
започва ударно новата 
година, с такова неочаква-
но признание, от което със 
сигурност най-изненадан 
ще е съпругът й Християн 
Гущеров.

Блондинката, която вече 
е горда майка на цели 
четири деца, призна, че 
мечтае и за пето. И е ре-
шена да не спира дотук 
с наследниците, защото 
винаги е мечтаела именно 
за това - за многолюдно 
семейство.

"винаги съм мечтала за 
голямо семейство. Искам 
пето дете и ще го получа. 
Само Хриси е малко упла-
шен, защото не знае дали 
ще се справим, но ще се 
справим", сподели наскоро 
"Мис плеймейт 2009".

откакто е със Светлана, 
бизнесменът много се про-
мени - и откъм хранителен 
режим, и откъм житейски 
ритъм, пише "уикенд". нес-
лучайно на рождения ден 
на жена си на 21 декември 
той написа в профила си в 
социалните мрежи следно-
то: "обичам те безкрайно, 

любов моя! ти направи 
живота ми безгранично 
щастлив!".

МИС БълГарИя ваня 
пенева оБявИ ГоляМа 
новИна. най-красивата 
ни българка за 2011-та 
предизвика вълна от ре-
акции в мрежата с това, 
което показа

Миската, която преди 
три години стана май-
ка на момиченце, в по-
следните години страни 
умишлено от публично-
то пространство, където 
преди това пък бе доста 
по-активна. Сега обаче, 
това, което й се случва, 
няма как да остане скри-
то за дълго. 

в първите дни на 2024-
та година Мис България 
2011 ваня пенева зарадва 
много последователите си 
в социалните мрежи с но-
вината, че очаква второто 
си дете.

Миската, която роди 
първородната си рожба 
през 2021 г., много скоро 
ще се сдобие и с второ 
дете. от фотоса, който е 
качила в профила си пък, 
показва, че красавицата 
е вече в доста напреднала 
бременност.

СЛЕД АбДиКАцияТА НА бАбА му: 
18-гОДишНияТ ПРиНц НА ДАНия 
СТАНА НАй-жЕЛАНияТ ЕРгЕН В ЕВРОПА

Д а т с к и я т 
принц Кристи-
ан бързо се 
и з к а ч и  п о 
с т ъ л б и ц а т а 
на най-жела-
ните ергени 
в Европа със 
синя кръв. Не-
говата баба - 
кралицата на 
Дания Мар-
грете II обяви 
в новогодиш-
ната си реч на 
31 декември, 
че ще абди-
кира на 14 
януари 2024 
г., когато се 
н а в ъ р ш в а т 
52 години от 
възкачването 
й на трона.

Така крал 
н а  с т р а н а -
та ще стане 
нейният син 
принц Фреде-
рик, а негов 
престолона-
следник ще бъде 18-годиш-
ният Кристиан.

 Младият принц Кристиан е 
роден на 15 октомври 2005 г. 
в Университетската болница 
на Копенхаген. По обяд в 
деня на появата му на бял 
свят са изстреляни салюти 
с 21 оръдия от батареята на 
Сикст в Холмен в Копенхаген 
и в замъка Кронборг в Елси-

нор, за да отбележат ражда-
нето на кралския наследник.

Кристиан е първият член 
на датското кралско семей-
ство, който посещава детска 
градина. На същата възраст 
баща му имал бавачки и 
частни учители в двореца. 
Той е и първият член на крал-
ското семейство, който посе-
щава обществено държавно 
училище и гимназия.

Официална коронация на 
баща му, който ще стане 
крал Фредерик X няма да 
има. Вместо това той ще 
бъде обявен за новия владе-
тел по време на извънредно 
заседание на кабинета, а 
премиерът Мете Фредерик-
сен ще представи новия мо-
нарх от балкона.

През декември анкета, 
публикувана от датската те-
левизия TV2, показа, че кра-
лицата е най-популярната 
кралска особа в Дания, след-
вана от престолонаследника 
принц Фредерик.

чеСтИт роЖден ден с 
утрешна дата казваме на 
Мария петрова - кмет на 
село честименско. здра-
ве, успехи, много поводи 
за усмивка и много ен-
тусиазъм в работата за 
хората желаем на дамата 
ние от ндт

преСлава ИзБяГа от 
Студеното вреМе. Фол-
кпевицата спази и тази 
година традицията си да 
посреща новата година на 
екзотично местенце

в България времето 
вече все повече ни напом-
ня, че сме зима, затова 
много родни звезди реши-
ха да забегнат за по-топли 
страни, където да удължат 
максимално коледната си 
почивка. ако видите къде 
е преслава в този момент, 
сигурно много ще й зави-
дите, пише show.blitz.bg

Фолкпевицата, която 
гледахме в последните ча-
сова на старата година, в 
компанията на Гала и ва-
лери Божинов по нова тв, 
явно е решила да удължи 
сериозно ваканцията си, 
а това, което прави, вед-
нага провокира реакции в 


